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FRIZERSKI, KOZMETIČNI 
IN PRODAJNI SALON

Trg 25. maja 
Sodražica 

tel. 860 -166
NUDIMO VAM 
MODEREN NAKIT 
IZ ZLATA IN SREBRA

Zlatarne Celje 
Ateljeja za zlatarstvo

Ljubljana

Zlatarne MODIC

Trgovsko
podjetje

d.o.o.
Šeškova 32, Ribnica 
tel.:863 - 367 
fax:51-006

UGODNE CENE - UGODEN 
NAKUP
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bunde za otroke in odrasle 
otroške žametne hlače 

trenerke vseh velikosti
ženske bluze iz viskoze
- L.zenske
pestra izbica jeansa

Gradbeno podjetje

Gramizp.o.

Kočevje Ob Mahovniški c. 11, tel.: (061) 851-612, 851-621

želi vsem svojim poslovnim partnerjem 
in sodelavcem prijetno božično praz
novanje in obilo poslovnih uspehov v
letu 1992

ter predstavlja svojo ponudbo :

» izvajanje vseh vrst grad
benih del

» prodaja gradbenega 
materiala

» obrtniška in vodovodno 
inštalaterska dela

» izdelava in prodaja vseh 
vrst mizarskih izdelkov, 
opreme in stavbnega hištva

V C K
VIDEO CENTER 

KOČEVJE
Tatjana Špiletič, Seškova 13

Tel.: (061) 852 -192

V I HUIIMVU V VlUCUtVIU V VCll'imiKUVUlt.» .

n največje število originalnih kaset z odkupljenimi 
avtorsKimi pravicami,

a kvalitetno snemanje z videokamero po naročilu, 
8 presnemavanje kaset,
& izposoja video playerjev,
0 popusti za člane.
POZOR!

Ugoden nakup rabljenih posnetih videokaset.
Del.čas : vsak dan od 9h - lih in 14h do 19h, 

v soboto od 8h do 13h

Tone ŠPILETIČ
YU-61330 KOČEVJE.Seskova 13

tel: 061/052 102

OPOZORITE NASE !
Objavite svoje reklamno sporočilo na tekočem 

svetlobnem panoju na veleblagovnici 
NAMA

Obrtniki, trgovci, gostinci, nova podjetja ... 
POIŠČITE NAS !

Smo prijazni in vsakomur dostopni!



DRAGI BOŽIČEK - DEDEK 
MRAZ!

Ker seje v iztekajočem se letu zgodilo toliko nerazumnih in 

žalostnih stvari, toliko socialnih in človeških knvic, toliko

gorja in trpljenja, sem se odločila, da ti po dolgih letih spet 

püem. Ce sem kot otrok lahko venela VA TE, verjamem 

VATE tudi zdaj in vera je pol življenja, marne?

ŽELIM Sl... ŽELIM SL........................ ■ -"" “
* da hi prinesel vsem. ki so ostali brez služb, dobro plačano

in višje delavno mesto, kot so ga imeli prej It

* da bi mladim, ki so se že skoraj predali brezupu ob iskan

ju pne zaposlio,, prinesel zanesljivo in kvalitetno

pripravništvo...

* da bi z zamahom roke odnesel vse nesposobne z odgovor- 

K... »ih položajev (pa se bojim, kam bos vse naložil)..s..

da hi otrokom prinesel bolj kvalitetno varstvo, zdravstvo,
............. ........................ .............................................

šolstvo, igro, brezbrižno otroštvo...o

Za konec pa te se prosim, da nam vsem prineseš več

strpnosti za dialog, več spoštovanja do drugače mislečih, pa 

seveda mnogo, mnogo LJUBEZNI, ZDRAVJA IN SANJ...
.f..:

Drnja
,.,,111111

Vsebina
■ Oprema
■ Gladovanje kot krik, 

navzven odmeven, odznotraj 
preslišan - in znotraj utišan?

■ PREJELI SMO
■ NOVE NOVIČKE:

Dr. Mihael Petrovič in 
dipl. oec. Franc Mihelič

■ BOŽIČNO NOVOLETNA 
PRILOGA: Koledar

■ FARA DOČAKALA MINI
STRA

■ MIKLAVŽEVANJE V 
HROVAČI

■ STRAŠKO JUŽNIČ: 
Začaran krog

■ PREDSTAVLJAMO VAM, 
POSLOVNA STRAN, 
NAGRADNA KRIŽANKA

■ OGLAŠEVALCI
NOVE

NOVICE
NOVE NOVICE izdaja Dravinja Z&Š, 

Slovenske Konjice, Titov trg 3. Na podlagi 6. 
točke prvega odstavka 38. člena zakona o 
obdavčevanju proizvodov in storitev v 
prometu (Ur. list SFRJ, št. 43-544/83) je 
časopis oproščen temeljnega prometnega 
davka. Glavna in odgovorna urednica: Darja 
H. Debeljak. Novinar: Stane Hafnar. 
Lektorica: Milena Volavšek. Tisk: Marija 
Jurak, Zreče. Letna naročnina 480 SLT, 
polletna 240 SLT. Naslov uredništva: 
Kolodvorska 1, Ribnica, tel. 861-765 od 8.00 - 
11.00, ostalo 861- 704.
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BOŽIČEK, DEDEK MRAZ, pokličite na 
UREDNIŠTVO NOVIH NOVIC (861-704). Posredovali 

mu bomo vašo željo in se dogovorili za obisk 
po dostopni ceni!

MAMICE IN OČKI - 
POZOR

Če si želite, da bi vašega otroka obiskal
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NOVE

NOVICE VROČA TEMA
X-l'XvXvXvXvXvX'X-X- .•••.•.•.v.v.v.v.v.v.v.v.-.' •.v.v.v.v.v.v.v.v.

2. dan stavke
Novinarjem dostop v Opremo prepovedan:
TV dela intervju s stavkajočima čez zapornice...

3. dan stavke
Predsednik Zajc vodi pogajanja: merjenje moči 
in oblikovanje prvih pogojev za končanje stavke, 
pogajanja neuspešna...

3. dan stavke
Brelihova prekine stavko: rešilni avto jo odpelje 
po zdravniškem pregledu domov v Stari Breg...

OPREMA:

GLADOVANJE KOT 
ODMEVEN, 

PRESLIŠAN

NOVICE smo žal časopis, ki dogajanj zaradi 
preredkega izhanja ne moremo tekoče podajati 

javnsoti. To pa seveda ne pomeni, da jih ne 
spremljamo. Novemberske zaplete okrog us

tanavljanja sindikata Neodvisnost, ki so 
povezani s postopki zoper njegovo predsednico 
Vesno Brelihovo, smo v prejšnjih številkah vsaj 

deloma že popisali. Kaplja, kije sodu izbila dno, 
je bila zaklenjena pisarna, pred katero seje 
znašla Brelihova in s katero je predsednik 

Opreme Božidar Zajc po lastni izjavi na human 
način uresničil svojo odločbo o prepovedi 

prihajanja nedisciplinirane in začasno odvečne 
delavke na delo. To gesto je ing. Brelihova kot 

človek jemala za skrajno poniževalno, kot pred
sednik sindikata in sindikalni zaupnik pa tudi 
kot onemogočanje delovanja sindikata. Z njo je 

v celoti solidariziral dipl.ing. Mihič Franc, 
njen namestnik v odboru sindikata terv v krat

kem času sindikalnega delovanja prav tako 
degradiran in s tem poniževan na delovnem 

mestu. Gladovna stavka je postala tako iz oseb
nega protesta proti nehumanim in po 

prepričanju Nedvisnosti tudi nelegalnim postop
kom direktorja tudi zahteva po normalnih 

pogojih za delovanje sindikata. V pogajanja se 
je takoj vključila republiška centrala sindikata 
Neodvisnost KNSS, gladovna stavka je postala 

atraktivna za medije in izbruhnila je afera 
Oprema.

______________ Pogajanja______________
Do prvih pogajanj med sindikatom in vodstvom podjetja 

oz. predsednikom je prišlo po treh dneh gladovne stavke. 
Pogajalci so predvsem ocenjevali nasprotnikovo moč in 
dobro voljo, tako da niso uspeli niti oblikovati pismenih 
zahtev, o katerih bi se veljalo pogoditi. Vodstvu je šlo v nos 
močno angažiranje predsednika KNSS-Neodvisnost Franceta 
Tomšiča, kar so nekateri mediji povzeli kot Tomšičovo 
izkoriščanje stavkujočih za njegove politične cilje. Po 
neuspelem zboru sindikata, ki ga je predsednik Zajc 
prepovedal, ker naj bi za njegov sklic ne bil pristojen 
TOMŠIČ, je svet podjetja skoraj soglasno potrdil pogajalsko
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NOVE

NOVICE

KRIK NAVZVEN 
OD ZNOTRAJ 
- IN UTIŠAN?_________
držo svojega predsednika. Na zboru delavcev, ki gaje sklical 
predsenik, Zajc so delavci v glavnem molčali, 
pripomb.Brelihova je bila tretji dan zaradi zdravstvenih 
razlogov prisljena gladovno stavko prekinili, do ponovnih 
pogajanj pa je prišlo šele osmi dan Mihičevcga gladovanja.

______________ Pogajanja?______________
Drugo pogajanje je potekalo za zaprtimi vrati, vendar je 

dolžina trajanja dajala upanje, da bo njihov zaključek 
upsešnejši. Pogajalci so skušali priti skupaj predvsem v točki, 
s katero naj bi se predsednik zavezal za neovirano delovanje 
sindikatov podjetju. Ker niso uspeli izoblikovati take 
formulacije,ki bi hkrati izključevala tudi njegovo odgovornost 
za za oviranje dotenjega delovanja sindikata, so pogajanje 
prekinili in ga nadaljevali naslednjega dne. Dvetcga dne 
gladovne stavke je predsednik OPREME na pogajanjih z 
njegovim "formalnim" pooblastilom nadomeščal namestnik 
Anton Šepec in ko je bil po treh urah izoblikovan tekst 
dogovora, ki naj bi ga bilo potrebno le še podpisati, ga je 
predsednik Zajc označil za v celoti neustreznega. Prisotni 
pogajalci sindikata Neodvisnost s Tomšičem na čelu ter 
novinarji nismo mogli verjeti svojim ušesom. Absurdnost 
vstrajanja pri gladovni stavki je spoznal tudi ing. Mihič in s 
stavko končal.

_______Afera odmeva_____________
Stavka v Kočeju je vsaj teden dni intenzivno spremljala 

večina pomembnejših medijev, pritegnila je nase pozornsot 
delavcev in "managerjev", njihovih sindikatov in zbornic, 
postala je tema dneva v medsebojnih druženjih.ln kakšni so 
učinki afere? V domčem okolju so bili isicer redki izrazi 
podpore zelo močni, tiha večina je v strahu za lastno 
eksistenco podlegala zdaj takšnim zdaj drugačnim 
interpretacijam dogajanja v Opremi. Mediji so sprva stavko 
izrabili za dobrodošel dogodek k povečevanju naklade in se 
niso poglabljali v objektivnost poročanja, tako da so šele 
začetni zagnansti sledila celovitejša poročila. Zaščela so se 
ločevati po zornem kotu opazovanja oziroma po izbiri virov, 
od katerih dobivajo informacije. Afero so izkoristili različni 
sindikati za medsebojno omalovaževanje, managerji pa eni v 
poduk, kako je treba , drugi pa, kako se ne sme delati s 
podrejenimi. Stavka je kot afera pustila sledove po vseh 
koncih Slovenije in v vseh sferah življenja. Kaj pa v Opremi?

STANE HAFNAR

VROČA TEMA

4., 5. dan stavke
ing. Mihič gladuje naprej:
zbiranje pred Opremo kot izraz podpore zah
tevam po svobodi sindikalnega delovanja.

6. dan stavke 
Tiskovna konferenca:
Predsednik Zajc in njegov pravni zastopnik iz
podbijata vse očitke na račun izdanih odločb in 
oviranja sindikalnega delovanja v podjetju...

9. dan stavke 
Zadnje pogajanje:
predsednik sindikata Neodvisnost - KNSS 
Tomšič in pravni zastopnik stavkajočega z 
zmečkanim čistopisom dogovora, na katerem 
manjka podpis predsednika Opreme...
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NOVE

NOVICE PREJELI SMO
Sindikat podjetja NEODVISNOST-KNSS,OPREMA KOČEVJE

IZJAVA ZA JAVNOST

Franc Mihič, na
9.dan, prekinjam 

protestno gladovno stav
ko, ker sem in smo člani 
IO-sindikata podjetja 

ugotovili, da ni več smisel
na, čeprav je bil to"krik za 

pogajanja indogovor". 
Danes smo se obe strani, to je 

predstavniki sindikata podjetja 
m pooblaščeni zastopniki 
predsednika podjetja pogajali in 
prišli do skupnega sporazuma in 
dogovora. Pogajanja so trajala 
dobre tri ure in so se končala ob 
13.15.
Ko smo si pogajalci že 

praktično segli v roke in naj bi 
tako prenehali z gladovno stavko 
in smo čakali samo še na tipkani 
čistopis za podpis, je 
pooblaščeni pogajalec 
g.predsednika,g.Anton Šepec, 
prinesel namesto dogovora za 
podpis sporočilo, da 
g.predsednik Božidar Zajc ne 
sprejema doseženega dogovora 
oz. sporazuma in ne dovoli 
podpisa, temveč vztraja samo 
pri svojih pogojih. O novih 
eventualnih pogajanjih dogovor 
ni bil možen.
Gladovno stavko prekinjam 

tudi zato, ker sem kot človek in 
kristjan, omejen, grešljiv, tudi 
spoznal, da je trpbenje moje 
družine že preveliko. Zaradi 
vere v Ljubezen in Dobroto in 
ljubezni do moje družine ter 
danega mi spoznanja sem torej 
tudi dolžan prekiniti to 
stavko.Sam in vsa družina se tudi 
zavedamo, da bomo morda 
zaradi mojega dejanja doživeli 
še veliko nerazumevanja ali celo 
klevetanja, to je trpljenja, vendar 
ga bomo poskušali z Božjo 
pomočjo prenašati.
Vsa zgodovina človeštva in 

razvoj civilizacije, "nove 
kakovosti", ni bil in verjetno ne 
bo brez trpljenja in vere, da je to 
tudi naloga in poslanstvo

posameznika in generacij za 
boljšo kakovost življenja vseh 
ljudi.
To je sprejemalo in verovalo 

zadostno število naših 
redhodnikov oz. generacij, 
aterih sadove mi žanjemo.
Stopnja razvoja civilizacije, 

neke družbe, naroda, države je 
po mojem mnenju v tem, kako se 
to poslanstvo ustvarjanja nove 
kakovosti življenja , novega 
človeštva ,sicer neobhodno 
povezanega z določenim 
žrtvovanjem in obremenitvami 
posameznikov, čim bolj 
pravično porazdeli med Ljudi 
določene družbe, države.
Civilizirana družba je torej po 

mojem omejenem človeškem 
spoznanju tista ,ki hoče in zna 
ustvarjati za svoje potrebe in 
pomaga drugim z moralnim 
vzorom, materialno podporo in 
zlasti znanjem za ustvarjanje, ki 
je sicer samo rezultat etike in 
morale in morale takšne 
"uspešne" družbe.
Stavko tudi prekinjam, ker 

verjamem, da ho naš sindikat 
podjetja, kljub trenutnim še 
velikim oviram in 
nerazumevanju, uspel in se 
razvil v korektnega partnerja, 
trenutnega in vsakega vodstva 
podjetja. Prepričan sem tudi, da 
bo našemu 100 članskemu 
sindikatu podjetja, enako kot 
doslej, tudi vnaprej z vso 
predanostjo in v okviru 
zmožnosti, pomagalo naše 
vodstvo, to je predsedstvo 
NEODVISNOSTI-KNSS, na 
čelu s predsednikom Francetom 
Tomšičem , sekretarko Alenko 
Orlovo in pooblaščeno pravno 
zastopnico Ireno Virant. Naši 
člani imajo željo in cilj delati v 
dobrem in trdnempodjetju, saj je 
to naše preživetje. Za dobro 
podjetje je gotovo pristojno, 
dgovorno m tudi zaslužno dobro 
kakovostno vodstvo, to je 
strokovno naravnano oz. 
usklajeno z ljudmi, zaposlenimi v

podjetju, s katerimi skupaj 
skuša uspešno zadovoljiti 
potrebe ljudi v svojem okolju.
Prepričan sem tudi, da so člani 

našega sindikata že spoznali, da 
je v slogi moč in pot do boljšega 
življenja, na delu in doma , 
čeravno se na tej poti dogajajo 
spodrsljaji, prepreke, razhajanja 
-jedro in namen ostaja.
Ob tej priliki se želim v svojem 

imenu in v imenu kolegice 
predsednice IO-sindikata Vesne 
Brelihove, zahvaliti vsem 
preostalim članim izvršilnega 
odbora, številnim ostalim 
članom kolektiva, ki so nas 
razumeli in podprli vsak po 
svojih sposobnostih, močeh in 
zmožnostih.
Posebej se tudi zahvaljujem za 

podporo javnosti, predvsem 
sindikatom NEODbhsNOSH 
-KNSS in tudi solidarnim 
SVOBODNIM sindikatom ter 
drugim sindikatom, enako 
posameznikom in inštitucijam v 
ožjem in širšem okolju.HVALA!

FRANC Mihelič
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NOVE

NOVICE PREJELI SMO
ODMEVI

NEZASLIŠANA IGNORANCA 
DIREKTORJA KOČEVSKE OPREME

Vnaprej opozarjam, da pismo ni nastalo iz 
kakšnih političnih ali drugih namenov, temveč 
izključno iz potrebe po starševski ljubezni in v 
skrbi za zdravje nešega očeta, kije bil vedno 

pošten človek, česar mu nihče ne more 
oporekati. Če pa mu kdo to oporeka, s čisto 

dušo trdim, daje nevednež ali lažnivec. 
Predstavljajte si šok naše družine, ko smo zvedeli,da naš oče 

gladovno stavka. Pričakovali smo rešitev v čim krajšem času 
in vrnitev očeta v normalno življenje. Izredno so nas presunile 
novinarske laži o našem očetu. Pisali so čiste absurde npr. o 
njegovi nesposobnosti, kar je logično nemogoče, saj 
nesposoben človek prikriva svojo nesposobnost in se ne 
izpostavlja.

Ne bom navajal primerov o nekorektnih novinarskih 
poročanjih in o mojem mišljenju o tem, kar se dogaja v 
podjetju, marveč hočem predvsem doseči, da se ta stvar konča 
in se mojemu očetu in tudi drugim delavcem omogočijo 
normalni pogoji dela in primerno delovno mesto za očeta ,ki 
mu ga želi g.Zajc prikratiti zaradi očetove sindikalne 
dejavnosti.

Gospod Zajc je pokazal nečloveški odnos do gladovne 
stavke. V podjetju več dni sploh ni bil prisoten, iz česar je 
očitno, da se ni trudil za hitro razreševanje spora na človeški 
način, ampak j e verjetno računal na človeško fiziologijo, kar 
je zelo okrutno za sedanji čas. Iz tega razloga naprošamo 
g.Zajca, da zaustavi trpljenje naše družine. Prepričan sem, da 
bo enkrat zmagala pravica, za katero seje naš oče vedno boril.

MIHA MIHIČ, 16 let 
TINA MIHIČ, 13 let

ODMEV NA TEMPIRANO BOMBO V 
_______________OPREMI_______________

Danes/6.12.1991/prebiram v listu DNEVNIK članek 
TEMPIRANA BOMBA V OPREMI.Izjava g.Božidarja 
Zajca"da on v takih primerih vselej zmaga" meje vzpodbudila, 
da razmišljam drugače kot g. direktor. To je izraba položaja, 
da lahko vsak trenutek s človekom ravna, kakor se mu zahoče. 
S takim obnašanjem,izjavami, pa tudi ravnanjem do svojih 
delojemalcev duši pristne človeške odnose, ustvarjalnost, 
delavnost, motiviranost, uspešnost podjetja. Hkrati se 
samopašno obnaša, da je podjetje njegova last(po 
Markovičevem zakonu), da v vsem misli, da ima edino on 
prav,(dajeBog), obtoženega ne vpraša in ga ne upošteva, pač 
pa ga samo šikanira( namerno povzroča neprijetnosti, 
nevšečnosti ).Ni malo takih direktorjev v Sloveniji, ki so si z 
Markovičevim zakonom prilastili vse pravice, za svoja 
oblastna dejanja pa ne odgovarjajo nikomur. Delojemalci se 
v strahu pred temi samopašneži zaradi izgube dela ne upajo 
samozavestno povedati, da ti direktorji nimajo prav, ali se ne 
strinjajo z njimi povsem, se ne upajo vključiti v 
sindikate(konkurenčne). Lahko se javno sprašujem, čemu 
koristi in zakaj tako o obnašanje takih direktorjev: Zakaj v 
demokratični Sloveniji niso spoštovana in upoštevana mnenja 
posameznikov? Delojemalci, ki so lahko čustveni, se hitro 
razburijo, hkrati pa so dobri strokovnjaki, morajo na 
disciplinske komisije, ker direktorji niso sposobni voditi

dialoga s podrejenimi. Splošne parole o uspešnosti 
direktorja, sposobnosti in izvrševanju nalog delojemalca, so 
ncmerljive in so lahko mnenje posameznika. Tudi volitve in 
"ustoličitev" posameznih direktorjev je lahko v demokratični 
družbi dvomljiva, še zlasti, če si je g.Zajc pripravil 
PRAVILNIK in ekipo ljudi, ki garantira njegovo izvolitev. 
Take samopašnosti in oblastnosti pa se (lahko) navzamejo in 
izvajajo tudi drugi direktorji v okolici.

HITU HOČEVAR STANKA

ODPRTO PISMO VSEJ SLOVENSKI 
______________JAVNOSTI______________

Za vse, kar se je v teh desetih dneh dogajalo v OPREMI- 
Kočevje, ne najdem bcsed-OGROŽENOST, 
ZGROŽENOST IN STRAH.Vse premalo.Ob tolikšnem 
kršenju ČLOVEKOVIH IN DELAVSKIH PRAVIC,KOT SI 
JIH JE DOVOLIL G.ZAJC, JE NAŠE PRIZNANJE 
DRŽAVE UPRAVIČENO VPRAŠLJIVO.

Peti dan te gladovne stavke sem napisala tri pisma in to g. 
Kučanu, g.Bavčarju(kot članu iste stranke)in g. Pučniku, kot 
predsedniku še vladajočega Demosa. Nihče od gospodov se 
ni potrudil, da bi karkoli odgovoril, niti niso bila pisma 
objavljena, pa čeprav so bila poslana vsem 
časopisom.Verjetno nekaj velja za štrajkajoče rudarje na 
Kosovu,nekaj drugega pa za inženirje v OPREMI v 
Kočevju-SLOVENSKEM VUKOVARJU.

V Kočevju so odpovedali vsi: vlada, parlament, stranke, 
najbolj pa delavska in človeška solidarnost. Na zboru 
sindikata, ki ga je g.Zajc s plakati in ustrahovanjem 
prepovedal, se je od 109 vpisanih članov sindikata upalo 
udeležiti tega prepovedanega zbora samo nekaj starih 
delavcev,ljudi, ki vedo, kaj sta sindikat in delavska 
solidarnost. Vsi ostali pa so mižali ali pa le naskrivaj izražali 
svojo solidarnost.

Ta gladovna stavka je ravno tako velika sramota za vse 
direktorje Slovenije in GZS-saj to je vaša združba, da ne 
rečem kaj drugega, g.Feri Horvat, mar ne? Da pa sindikati 
nimajo ne potrebne moči in ugleda je jasen dokaz ravno ta 
gladovni štrajk.Ni je države v tej opevani Zahodni Evropi, 
kjer si direktorček( in samo to Zajc še vedno je) upa 
prepovedati in šikanirati sindikate. Nije države, kjer bi si nek 
direktor upal raztrgati pogodbo po šestih urah pogajanj in to 
n.pr. predsedniku sindikatov Nemčije, v tem primeru g. 
Tomšiču.Stvar je resnično zrela za mednarodno javnost.!

In da se ne boste,g. Semolič, preveč veselili, ker je sosedova 
krava crknila, vaše so že zdavnaj vse. Vaš sindikat je v teh dneh 
v Kočevju izgubil še tisto malo zaupanja,kar gaje morada imel, 
ker so vsi delavci pričakovali, da boste javno podprli KNSS in 
s tem pokazali, da ste res delavska konfederacija, ki se bori za 
delavce, ne pa nabavna služba za ozimnico.

Torej ste izgubili vsi!
Ob primeru OPREMA, kjer so nekateri očitno pozabili, da 

je bil v tej igri glavni AS človeško življenje, pa naj se krepko 
zamisli Svet za varstvo človekovih pravic(g.Bavcon),GZS, 
pravno sodstvo in tudi vlada.Da ne bo prepozno!

Omenjeni trije gospodje pa so dolžni na pisma sodržavljanov 
vsaj odgovoriti, če že niso storili ničesar!

P.S.:Potem, koje bilo pismo že odposlano, sem dobila zelo 
opogumljajoča odgovora od g. Kučana in g. Pučnika, preko 
radia Slovenija pa tudi mnenje družbenega pravobranilca 
samoupravljanja.

Mojca Ahac
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RibnicaObvestilo upokojencem!
V zvezi z izvajanjem novega stanovanjskega 

zakona, kateri neposredno prizadeva vse tiste 
upokojence, ki stanujejo v družbenih stanovan
jih, katera so bila zgrajena s sredstvi Skupnosti 
za pokojninsko in invalidsko zavarovanje in tudi 

sredstev solidarnosti, so slovenski upokojenci 
sprejeli nekatera stališča , o katerih želimo ob
vestiti tudi vse upokojence s področja občine 

Ribnica.
1.Stališče slovenskih upokojencev je, da naj se 

upokojenska stanovanja v čim večjem obsegu 
ohranijo za potrebe sedanjih in bodočih generacij 
upokojencev in naj se ne prodajajo.To še zlasti 
velja za tista stanovanja, ki so v stanovanjskih 
blokih, ki so bili v celoti zgrajeni za potrebe 
upokojencev.
Ž.Najemniki-upokojenci bodo tudi v bodoče 

zaščiteni kot nosilci stanovanjske pravice in jih ne 
bo nihče metal iz stanovanj , v katerih sedaj 
stanujejo.
3.Priporoča pa se zamenjava stanovanja, če je to 

v interesu najemnika,n.pr.zamenjava večjega za 
manjše stanovanje.
4.S 1.1.1992 bo pričel delovati Pokojninski 

stanovanjski sklad Slovenije, ki bo prevzel v 
upravljanje celoten stanovanjski fond v Sloveniji, 
in sicer vsa neprodana družbena stanovanja, ki so 
bila zgrajena za potrebe upokojencev, bodisi iz 
sredstev SPIZa in sredstev solidarnosti, kakor tudi 
stanovanja,zgrajena za potrebe Zveze borcev. Ta 
sklad bo reševal tudi vse zahtevke za odkup 
stanovanj , vodil register stanovanj, organiziral 
upravljanje s stanovanjskim fondom, pripravil 
najemne pogodbe, organiziral pobiranje najemnin 
ter vzdrževanje stanovanjskih objektov. 
S.Upokojence tudi opozarjamo na nevarnosti, ki 

se lahko pojavijo v primerih, ko upokojenec, 
nosilec stanovanjske pravice, le to proda tretji 
osebi, še zlasti, če takšna pogodba ni vsestransko 
pravilno sestavljena.
ö.Predlaga se tudi, da naj bi za vsak odkup 

upokojenskega stanovanja dalo soglasje tudi 
področno društvo upokojencev.

7. Vse podrobnejše informacije o tej problematiki 
lahko upokojenci dobe pri Društvu upokojencev 
Ribnica , oziroma pri stanovanjski komisiji tega 
društva.

DRUŠTVO UPOKOJENCEV RIBNICA

Zemljišče naprodaj - za 
________ koga?________

Na seji ribniškega IS so obravnavali vloge, za 
odkup zemljišč na parceli št. 1120/9 v K.O. Gorenja 
vas (Ograde, ki je v občinski lasti). Za odkup dela 
te parcele so namreč pokazali interes nekateri 
prejšnji lastniki. Članom IS pa je bilo pri 
odobravanju vlog zamolčano, da so vloge za odkup 
tega zemljišča oddali tudi nekateri sorodniki 
zaposlenih v občinski upravi. Za ugoden nakup so 
namreč obvestili le med sabo, kar pa ne preseneča, 
saj zemljišče leži ob magistralni cesti, v prespektivi 
pa bi bilo znimivo tudi za zazidavo. En m2 
zemljišča je po uradni cenitvi mogoče dobiti po 
ceni od 15,9 SLT za pašnik do 68,9 SLT za travnik 
II., kar je vsekakor priložnost za dobro investicijo.

Informacija o možnosti ugodnega nakupa zemlje 
je prebila tudi ožje občinske kroge in na sekretariat 
za gospodarstvo je začelo prihajati vse več vlog za 
odkup. IS se je tako znašel v situaciji, da je v 
naslednji seji izveljavil kupoprodajni pogodbi 
sorodnikov podpredsednika IS Petra Levstka in 
predsednika IS Janeza Henigmana. Vlogo za 
razveljavitev pogodbe o nakupu občinske zemlje 
sta utemeljila s tem, daje v javnosti nakup zemlje 
naletel na negativen odmev in da kot funkcionarja 
od pogodbe odstopata iz moralnih razlogov. 
Nekateri člani IS so se zavzeli za razveljavitev tudi 
drugih kupoprodajnih pogodb "navadnih" občanov, 
vendar po mnenju predsednika IS lahko kupci v 
tem primeru vložijo tožbo. IS je sprejel poleg 
omenjenih razveljavitev pogodb Levstka in 
Henigmana tudi sklepe, da se na parceli - kar je še 
ni prodane - ustrezneje vrišejo poti in da se proda 
na licitaciji. O ribniški zemljiški aferi bo najbrž 
rekla svoje tudi skupščina, o tem pa več prihodnjih 
NOVIH NOVICAH.
^XOX’IOX-X-X'X’XOX^X^XOXX-XX-X-XXI-X-X-X-I-X-X-X-X'WX^X'I-X-X-X-X-XOXOXOXXX-X-XX-X^-X-X-X'XOX^^OX-ZOX-X^X-X-r-X'X.X:

I KočevjeI------------------------------------------------------------- 1

[ Osvetljena cerkev I
I Cerkvam,ki so ponoči osvetljene med Ljublajno | 
I in Faro, se je pred kratkim pridružila tudi | 
I kočevska. Ideja se je porodila že kočevski vladi v | 
I prejšnji sestavi, do konca pa jo je speljal direktor | 
I Elektra Kočevje, Vincenc Janaša, s pomočjo | 
|Opreme, Melamina, Snežnika, GG-ja, | 
I Kovinarja in Triglava.
I Štirje reflektorji, ki so sredi decembra začeli | 
I osvetljevati cerkev, so v soglasju IS priklopljeni | 
I na javno razsvetljavo, drsalci na bližnji Rinži pa f 
J so dobili brezplačno nočno drsališče.
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VEČERNA ROPA
Na Trati sta 29.11. zvečer dva Roma napadla 

starejšo žensko, ji iztrgala torbico in zbežala v 
smeri proti romskemu naselju. Mladoletna 
storilca B.R. iz Novega mesta in Š.S. so izsledili v 
Novem mestu in proti njima uvedli nadaljnji 
postopek. Roparaja sta torbico odvrgla nedaleč od 
kraja napada, žrtev pa oškodovala za okrog 2 200 
SLT.
Podoben rop seje zgodil 8.12. zvečer, le da tokrat 

kar v središču Kočevja - na Ljubljanski ulici. Dva 
Roma sta obstopila žensko in jo s sprayem 
pošpricala v obraz. Iz rok sta ji iztrgala manjšo 
potovalko, torbice pa se nista uspela polastiti. Po 
opisu oškodovanke sta bila to mlajša Koma, ki sta 
po ropu zbežala v smeri Kajuhovega naselja in s 
sabo odnesla osebne in prehrambene artikle v 
vrednosti okrog 3 000 SLT. Za storilcema še 
poizvedujejo.______

SVECA ZANETILA POŽAR
V dvonadstropni večsf 

Ljubljanski 22 v Kočevju

stanovanje, več okoliških pa jc bilo poškodovanih.
izbruhnil požar, v katerem

Stanovalec je ob branju

tanovanjski 
je 3.decem

stavbi na 
Sra ponoči

je popolnoma zgorelo

revije ob sveči zaspal
požar pa so lokalizirali gasilci GD Kočevje.

OPLAZIL TUJCA IN POBEGNIL
1.decembra je rdeč osebni avto med vožnjo proti 

Kočevju na Jasnici oplazil nasproti vozečega Forda 
tuje registracije, ki gaje upravljal nemški državljan. 
Na podlagi najdenih delov in barve so že naslednji 
dan izsledili Igorja B. iz Ribnice, ki je nesrečo 
povzročil z bratovo Zastavo 750. Zoper pobeglega 
voznika je bil podan predlog za sodnika za 
prekrške.
^.............. ........... ... ..... ^

KOLESAR NEPREVIDNO NA CESTO
.

Nemški vasi je 12. decembra ob I4.tiri zapeljal
s kolesom na cesto Vinko E

• 1 K

da bi se pred tem prepričal, če jc cesta prosta. V
, . ,1 • » « -i—» •-» • • 1 * t T~\ v» T

iz Gorenjske ceste, ne

tem trenutku je iz smeri Ribnice pripeljal Dušan J
iz Kočevja, kij

zadel 
povo
UKC

*
preprečiti

kljub umikanju v levo
JL«

levo stran kolesarja
S Prednjim delom

zišču.Z rešilnim vozi
jubljana :

tak:
om

nesreče

daje le (a padel
stoenke je__ »L

T :

e bil prepeljan v

_______ POSEKAL OSEM BUKEV
6.12. so gozdarji na območju KZ Žimarice 

ugotovili posek osmih bukovih dreves v skupni 
količini 10m3 na dveh parcelah v lasti TD 
Sodražica. Neznanec je polovico bukovine že

odpeljal , polovico pa pustil na sosednji parceli. 
Delavci PM Ribnica so po ogledu kraja poseka 
izsledili storilca in podali kazensko ovadbo na 
kočevsko sodišče.

IZD Ribnica je ob
njih iskal

Do c nje
puško. V
prejšnji
obnašanje

STRELJAL NA MIKLAVŽA?

zdravo
'estil ribniško PM
ško poilii l!liülü!i!lllli::!iiil!!l! :raneasi zarad 

preiskavi je bilo ugoto
ečer zaradi preveč

moč mladole 
.povzročene 

v' je 10

.. IIS: 11! jj HI
da i 
nit

razposajen

e
j
zra

da

.12J

na miklavževanju obstrelil K.J., ki s
dejanje zagovarjal pred sodnik

iz
ii

«
je

2ga

NAJDENO KOLO
Na PM v Ribnici hranijo žensko kolo srebrno sive 

barve znamke Rog, kije bilo najdeno na travniku 
v Goriči vasi 5.12. ponoči. Lastnik naj se oglasi na 
PM.

KR Al A
Na območju 

PTT podjetju 
V

na

KABLA IN OLJNIH
Pravne gore so v nove nbr 
500 kg CU kabla.Stori

začetku decembra je bila PM
Rikostroju zmanjkali dve o

traktorski naklada ec. S tem dejanje

PUMP
odpelji li

'Ve še
;šč
m

•IX! c

iščejo
ena, da
PumF
nezn

sta

r•X-x^x<-x-xw>x-x«-x-x->x<<<«wx<-x«<<->x««<*:-x-x-x:x-x<-x«x-x-x-x-x^x-x-x«<*xw<-x-x-:-s>x-:-x-x*x-x<-x-x^

I Ribnica, Kočevje
Stavka prevoznikov

I
I Splošna stavka prevoznikov je z delno zaporo 
I ceste v Livoldu, Žlebiču in pri Liku odmevala
I tudi na našem koncu.%
I Pogajanja sindikata prevoznikov ter ministrstva 
I pa najbrž ne glede na izid ne bodo rešila težkega 
I položaja Avta Kočevje in Eurotransa, ki sta v 
I težave zašla predsvem zaradi zgrešenih 
I poslovnih potez vodstva že pred izbruhom vojne 
I na jugu in uvedbo carin.
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dipl.oec.FRANC MIHELIČ IN dr.MIHAEL PETROVIČ

MED OBLASTJO IN MORALNO AVTORITETO
V predpraznični številki smo v imenu občanov ribniške 

in kočevske občine zastavili nekaj vprašanj obema 
županoma. Menili smo, da je prav, da jima damo besedo, 
saj iz svojih predsedniških funkcij vidita preteklo, nič kaj z 

rožicami posuto leto, morda v drugačni luči kot večina
izmed nas.

Kako sta se kot župana znašla v 
položajih , da odločata oz. 
vladata , da sta prisiljena v is
kanje kompromisov in da 
svobodno razsojata na podlagi 
moralnih načel, kot so poštenost, 
pravica, humanost...?
MIHELIČ:Postavljeno 

vprašanje odraža prepričanje 
marsikaterega občana, da je 
župan pomanjšana kopija 
Machiavelijevega vladarja,ki naj 
vlada modro in razsodno. Župan 
ni vladarje enak med enakimi, 
sodeluje pri pripravi materiala 
za skupščino, vodi seje 
skupščine, predstavlja občino. 
Vse odločanje temelji na 
sklepih skupščine. V skupščini je 
borba idej, različnih predstav, 
priti mora do odločitve. To 
skušam doseči s strpnostjo do 
drugače mislečih,
pripravljenostjo na dialog, pa 
tudi na kompromise. 
Kompromis se večkrat razume 
kot poraz, vendar če priznamo 
nujnost in potrebnost različnih 
mišljenj, se le ta uskladijo s 
kompromisi. Ni mi bilo 
potrebno in tudi nisem 
pripravljen sklepati
kompromisov na osnovi 
odstopanjaod osnovnih 
moralnih načel kot so poštenost, 
pravica, človeko Ij ubj e. 
PETROVIČ: Vesel sem ,da se v 

položaju, ko bi moral sam

odločati ali celo vladati, še nisem 
znašel. Tudi želje, da bi to 
počenjal, nimam.Moralna
načela, ki jih omenjate, pa 
morajo biti vgrajena v vse 
odločitve, ki posegajo v usodo 
posameznika ali skupnosti. Daje 
treba iskati kompromise, 
predvsem pa poslušati in 
upoštevati mnenja drugih, se mi 
zdi samoumevno. Poznam pa 
pri iskanju oz. spejemanju 
kompromisov mejo, preko 
katere ne grem. To sem v 
preteklosti končno že dokazal 
takrat, ko sem odstopil s 
položaja direktorja
Zdravstvenega doma
Kočevje-Ribnica. Čas je 
pokazal, da so bila moja stališča 
glede tovrstnih nenaravnih 
organizacijskih tvorb pravilna.
Kaj lahko odgovorite na 

očitke,da se na "občini po volit
vah ni nič spremenilo"?
MIHELIČ: To vprašanje je 

predstavljeno zelo splošno, zato 
tako tudi odgovarjam. Marsikaj 
spreminja, spreminja se po 
korakih, tempo sprememb 
omejuje tudi zunanje okolje. 
Priznam pa , da nisem 
revolucionar. Revolucionarji 
poznajo takoj vse rešitve ,vse 
dosedanje je narobe, vse je 
potrebno postaviti na novo in 
običajno to delajo brez prave 
odgovornosti za posledice svojih

dejanj. Sem pristaš sprememb, 
ki ohranjajo dobro, odpravljajo 
napake in to se naj opravlja 
strpno in odgovorno.
PETROVIČ: Volk menja 

dlako, naravo menja zelo 
počasi.To velja v enaki meri za 
odbornike občinske skupščine 
kot za uslužbence občinske 
uprave. Ti so si v preteklosti 
ustvarili določene navade, kijih 
ne menjajo kar tako. Malo v 
šali,malo zares mije že marsikdo 
dal vedeti, koliko predsednikov 
je že preživel. Močno dvomim, 
da bo načrtovana reorganizacija 
republiške in občinske uprave 
prinesla večje kadrovske 
spremembe.
Ker se zavedam, da na 

področju kadrov v občinski 
upravi nimam nobenih 
pristojnosti, z uslužbenci 
sodelujem ustvarjalno in jih 
vzpodbujam k boljšemu delu. Z 
nekaterimi je sodelovanje bolj 
uspešno, z drugimi manj.
Ampak tako ni samo v občinski 
upravi!
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Občina je v obdobju vašega 
županovanja padla na zadnje 
mesto po višini prejetih OD v 
republiki, s čim si to razlagate ?
MIHELIČ: Gospodarstvo je z 

zadnjimi političnimi dogodki 
doživelo šok,ki ga gospodarstvo 
v katerem koli sistemu težko 
prenese. Praktično čez noč se je 
bistveno zmanjšala prodaja, 
nizki osebni dohodki so logična 
posledica. Preusmeritev na nove 
trge je dolg in težak proces. Na 
preizkušnji je naša stvarna 
opredelitev za tržno 
gospodarjenje. Tržno
gospodarjenje je bolj učinkovito, 
do zaposlenih pa kruto, če ni 
dela,sledi takojšnje odpuščanje. 
Za vsakega direktorja pri nas je 
to težka odločitev, sprejemajo 
rajši manj donosne posle, osebni 
dohodki so zato nižji, ohranja pa 
se dalj časa nespremenjen obseg 
zaposlenosti. Take odločitve 
bodo lažje, ko bo država 
predpisala minimalni osebni 
dohodek v taki višini, da bo en 
zaposleni še vedno dostojno 
preživljal družino in bo 
zagotovljen za primer 
brezposlenosti znosen minimum 
socialne varnosti. Prva rešitev je

v oživljanju gospodarske rasti, 
potrebni pogoj je lastno 
angažiranje podjetij, zadostni pa 
s strani države zagotovljeni 
stabilni pogoji gospodarjenja.
Podžupan vaše občine gladovno 

stavka v prepričanju, da se mu je 
zgodila krivica. Kako gledate na 
to skrajno dejanje vašega kolega ?

MIHELIČ: Poznam dve verziji 
resnice o vzrokih tega dogodka, 
nisem pristojen za ugotavljanje 
prave resnice. Izražam 
obžalovanje, da seje za ta skrajni 
korak odločil čustveno in da ni 
pred tem izkoristil vseh pravnih 
sredstev.
Kakšna naj bi bila po vašem 

mnenju lahko vloga župana v 
konfliktu med direktorjem in 
stavkajočima delavcema, ki se je 
zgodil na področju vaše občine?

PETROVIČ: Zakonske
osnove za kakršnokoli
posredovanje ni. Govoril sem z 
eno in drugo stranjo,zlasti z 
g.Mihičem in g.Zajcem.Eden 
kot drugi sta izjavila, da se 
zavedata moralnih , pravnih in 
drugih vidikov svojega ravnanja. 
Resnico naj poišče sodišče in 
sodišče naj tudi določi 
odgovornost za dejanje in 
posledice.

Moja vloga je torej omejena na 
pogovor, splošno svetovanje , 
posredovanje in -naj se sliši še 
tako čudno-včasih samo na 
potrpežljivo poslušanje. Že to 
lahko prispeva k zmanjšanju 
napetosti.
Neposredno vmešaval pa se v 

podobne spore, ki jih je vendarle 
možno reševati po normalni 
poti, ne bom.Kdo ima prav in 
kdo nima prav v tem primeru, ne 
vem.
Vem samo to, da mora 

poslovanje podjetja nemoteno 
potekati, spor pa naj se rešuje 
vzporedno !

Zakaj oz. ali je po vašem mnen
ju na območju vaše občine 
potrebno ustanoviti več občin in 
katere ? Kako gledate na regijsko 
sodelovanje s sosednjo občino ?
MIHELIČ: Občina naj bo 

zaokrožena celota gledano z 
vidika gospodarstva, komunalne 
infrastrukture, prostora, volje 
občanov in podobno.Naša 
občina spada med manjše 
občine, osebno menim, da bi 
razdruževanje prineslo več 
škode kot koristi. Tudi regijsko 
povezovanje ima smisel le v 
skupnem opravljanju nekih 
funkcij, ki so dogovorjeni za obe 
ali več občin npr.komunalna 
infrastruktura,ekologija, srednja 
šola, dom za starostnike itd.
PETROVIČ: Tudi v tem 

pogledu je naša občina nekaj 
posebnega.Zaradi 
demografskih razmer nekdanjih 
občin ni možno oživeti. Zato 
tudi neuradni predlog stvarnost 
upošteva. Regijsko sodelovanje 
s sosednjo občino je nujno. 
Uspešno pa bo samo tedaj, če 
gre za obliko usklajevanja 
obojestranskih interesov. Vsaka 
oblika formalnega
institucionalnega povezovanja 
zaradi drugih, izmišljenih 
razlogov, pa bo nujno pripeljala 
do zapletov, zaostritev in drugih 
težav.
IN ŠE BOŽIČNO NOVOLET

NO VOŠČILO..._____________
MIHELIČ: Vsem bralcem 

NOVIH NOVIC in občanom 
želim prijetno in intimno 
doživeto praznovanje božiča , v 
novem letu pa predvsem mir in 
osebno srečo.

PETROVIČ: Vsem občanom 
želim vesele božične in 
novoletne praznike, v 1992 letu 
pa zdravja, miru in dela.

D.D.HAFNAR
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NOVICE PREDSTAVLJAMO VAM 1

S TRIGLAVOM VARNO V LETO 1992
Zavarovalnica TRIGLAV, območna 

enota Ljubljana, je s svojim 

predstavništvom prisotna v Ribnici že 

skoraj dve destletji. V tem času sije 

pridobila zaupanje zavarovancev na 

področju od Čabra do Velikih Lašč, ki ga 

pokriva z dvema uslužbencema ter petimi 

agenti. Predstavnišvo se konec letošnjega 

leta seli iz starega zdravstvenega doma, 

kjer je gostovalo v Rikovih prostorih in 

kjer seje z zahtevkom po vrnitvi javil 

prejšnji lastnik, v sodobne prostore na 

Šeškovi 9/c.

Zavarovalnica TRIGLAV se v Ribnici ves čas 
trudi v čim večji meri ugoditi potrebam in 
zahtevam zavarovancev. Tako je že 1976 leta med 
prvimi v Sloveniji v sodelovanju z občino, veterino 
in KZ uvedla kolektivno zavarovanje živine, ki 
kmetom kljub zaostrenejšim pogojem še vedno 
občutno zmanjšuje stroške veterinarskih obiskov 
ter zagotavlja odškodnino v primeru pogina. 
TRIGLAV je uspel pridobiti tudi zaupanje 
podjetij, ustanov in društev, saj je saj so pri njem

zavarovali svoje nepremičnine. Kvaliteta 
avtomobilskega, požarnega in stanovanjskega 
zavarovanja, zavarovanja sttekel ter zavarovanj za 
primer vloma se ne kaže le v hitri in nepristranski 
ocenitvi škod, temveč predvsem v 10 do 14 
dnevnem izplačilnem roku.

Kljub temu v ribniškem Triglavu še niso 
zadovoljni. Želijo si lastne izplačilne službe, ki bi 
zavarovancem prihranila nadležno pot po denar za 
izplačilo škode v Ljubljano. Uvajajo pa 
računalniško povezavo z območno enoto, tako da 
bodo v poslovalnici imeli vse podatke tudi v 
primeru izgube zavarovalne police ali kupona. 
Zavarovalnice TRIGLAV je pomagala pri 

investicijah v razne infrastrukturne objekte, z 
nepovratnimi sredstvi pa seje zgradil marsikakšen 
protipožarni bazen, izpeljala humanitarna akcija, 
pa tudi denar za plače je že posojala. Zato je in 
bo tudi v prihajaočem letu 1992 TRIGLAV skrbel 
za varnost in kvaliteto našega življenja bolj, kot se 
morda vsi skupaj zavedamo.
Poslovalnico lahko pokličete po tel.: 861-063 ali 

pa se v novih prostorih v sklopu obnovljene 
Oničeve hiše pozanimate tudi o privlačnih pogojih 
življenskega innezgodnega zavarovanja.

KER ŽIVLJENJE POTREBUJE VARNOST!
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NOVICE____________ MEJA KOLPA |

FARA DOČAKALA MINISTRA

Ko smo se tistega torka(10.12.1992) v 
mraku peljali iz Kočevja proti Fari, se mi 
je sicer vedno zasanjana narava na tem 

koncu zazdela temačna, sence so se 
zlovešče spuščale na cesto, zasneženo, a 
dodobra posoljeno morda prav zaradi 
pomembnega obiska. Ljudem , ki iz 

generacije v generacijo vztrajajo na tem 
koncu , slovenska samostojnost zagotovo 
ni prinesla samo radosti. Resnici na ljubo 

se malokdo med nami vpraša, kako je 
poskrbljeno za obmejne kraje ob Kolpi, 
koliko vasi je dejansko odrezanih od 

matične domovine, koliko eksistenčnih 
vprašanj, koliko osebnih dram...

Zaradi nakopičenih, na pogled enostavnih, pa 
prav zato toliko bolj usodnih problemov, so Farani 
povabili na razgovor pomembne republiške može. 
G.Bavčar je s seboj pripeljal može, ki so najbolj 
kompetentni prav za področje meje, carino pa je 
zastopal sam direktor Carinarnice g.Košir.
Po zastavljenih vprašanjih sodeč je gotovo najbolj 
pereč problem dnevne ekonomske migracije. Po 
vsakodnevnih nakupih se ljudje odpravljajo z 
neprijetnimi občutki, saj niti prav ne vedo, kaj 
lahko prinesejo čez mejo in kaj morajo 
prijaviti.Tako morajo marsikje iz ene vasi v drugo,

obe pa sta v Sloveniji, prek meje dvakrat trikrat ali 
celo štirikrat. To pomeni, da jih dvakrat ali celo 
večkrat pregledajo cariniki...

Da je meja res katastrofalno posegla v 
marsikatero življenje, je nazorno prikazal gostinec 
iz Osilnice.Četrta generacija je, ki vlaga v 
gostinstvo vse svoje znanje in imetje, zdaj pa je tik 
pred bankrotom...
Ljudje so spraševali,kako je z lastnino na hrvaški 

strani,saj ima marsikdo v tuji državi njivo, travnik, 
gozd...Tudi problemi v medsebojnih odnosih so se 
pojavili...Sorodstvene vezi so se ohladile, še 
včerajšnji prijatelji so danes samo še hladni 
znanci...
Gostje so ponujali predvsem načelne reštve, ki pa 

so povezane z normalizacijo razmer na Hrvaškem, 
otipljivejša pa je bila obljuba, da bodo čimprej 
poskrbeli za dograditev 3 km dolgega odseka ceste, 
ki naj bi obkolpske vasi na slovenski strani 
povezala med seboj.
Finančne pomoči za to demografsko ogroženo 

območje ne bodo pošiljali na kak zbirni račun, 
ampak bodo konkretno pomagali posameznikom 
za realizacijo projektov.
Obisk visokih gostov (minister Bavčarje najvišji 

minister v Sloveniji) je prebivalcem teh krajev 
gotovo 
pomenil 
precej, saj jim 
je povrnil 
upanje v 
čimprejšnjo 
normalizacijo 
njihovega 
obmejnega 
vsakdana.

D.D.H.
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NOVICE PREDSTAVLJAMO VAM ■
vKv.v.v.v.v.v.w

VRHUNSKI OBLIKOVALSKI DOSEŽKI

1 Arhitektka MATEJA DEKLEVA iz /cin že tri 
I leta zpored dobiva najvišje nagrade za 
I oblikovalske dosežke: 1989. leta je dobila Zlati 
I ključ za mladinsko sobo Lan, leto kasneje na 

ljubljanskem pohištvenem sejmu nagrado za 
I najboljše oblikovan sejemski eksponat - stol iz 

programa jedilnica Iza, letos pa na istem sejmu 
zopet nagrado društva oblikovalcev za najboljše 

I oblikovan stol - Anže.
I V zadnjem oblikovalnem dosežku je uspela 

zduržiti tradicijo z modernim designom, ob tem 
pa se prilagoditi tudi zahtevam trga zaradi 

I kratkega časa, potrebnega za izdelavo stola. 
I Kočevski Lik, kjer je g.Deklevova zaposlena, bo 
I stol Anže predstavil na največjem evropskem 
' pohištvenem sejmu v Kelnu konec januarja 

prihodnje leto. To so vsekakor dosežki, ki vlivajo 
' optimizem v ustvarjalne potenciale ljudi iz našega 
I konca.

FRIZERSKI SALON UDIJA

Konec novembra je v naselju Grič pri Ribnici, 
Cesta VIII/4, gospa Lidija Oberstar odprla nov 
frizerski salon. Strankam se priporoča ob 
ponedeljkih med 8. in 13. uro, ob torkih, sredah, 
četrtkih in petkih med 8. in 12. ter 15. in 19. uro, 
ob sobotah pa med 8. in 12. uro.
Za obisk se lahko dogovorite tudi po tel. 

860-323 , prijazno boste sprejeti in v Lidiji vam 
bodo oblikovali sododobno pričesko.

TRGOVINA AJDA

Konec oktobra je tudi Nemška vas dobila novo 
trgovino. V sodobno opremljeni in bogato 
založeni trgovini Andreja Arka v hiši s številko g 
1/A lahko nabavite živila in gospodinjske • 
potrebščine, ob koncu tedna pa tudi sveže 
šampinjone. j
Trgovina AJDA je ob sobotah odprta od 8.00 * 

do 17.00 ure, vsak dan pa boste prijazno 
postreženi lahko tudi izven delovnega časa. 
Telefon: 862-200.

18



NOVE

NOVICE NAŠE VASI ■

_______ MIKLAVZEVANJE V HROVAČI
Miklavževanje,ta večstoletni običaj, se je 
zadnje čase oživil v marsikateri vasi v 
Ribniški dolini. Razposajeno rajanaje 
parkeljnov združeno z obiski Miklavža po 
hišah in obdarovanjem otrok, se je še 
najbolj zasidralo v Hrovači pri Ribnici.
Medtem, ko Miklavž obdari otroka za 
naučeno molitev in sv. Anton zbira darove 
domačih, s sajami namazani parkeljni za 
en večer obvladujejo vas. Mestni otroci si 
ne upajo vanjo in si le z grozo

predstavljajo, kaj bi bilo, če bi se znašli pred 
njihovimi verigami. Miklavževanje se prenaša iz 
roda v rod in poteka po strogo določenem izročilu. 
Tako je preživelo tudi obdobje, ko mu posvetne 
oblasti niso bile naklonjene. No, časi so se 
spremenili in tokrat je hrvaško miklavževanje 
prvič v sliki in besedi predstavljeno tudi širši 
javnosti.

!VAS FARA

ZAČARANI KROG
I Živela je neka Republika,ki ji Federacija ni dajala 
I tistega,kar ji gre.Njeni gospodarski moči ni pustila 
! ustreznega političnega vpliva.Zato se je 
I Republika odcepila.
I Živela je neka Občina, ki ji Republika ni hotela 
1 predati v upravo mogočnih državnih posestev, še 
1 manj pa plačevati velikih pristojbin za zasedbo 
j Gotenice in Škriija.Občinski veljaki so se 
I republiškim zdeli kot polpismeni domorodci,ki 
Ijim ni mogoče prepuščati uprave nad njihovimi 
I lastnimi zadevami.
Občina je zato vedno bolj zaostajala tako v 

I gospodarstvu kot po komunikacijah, kar pa 
$ republikancev ni motilo.Občino so itak
sestavljali sami priseljenci,ki jim ni bilo težko 

I kadarkoli izmakniti političnih tal izpod nog.
S Živela je Krajevna skupnost, kiji Občina ni hotela 
I plačevati peska, ki ga je odvažala iz njenega 
• kamnoloma. Sicer je obljubljala, da bo tisoče 
I odpeljanih kubikov kompenzirala z asfaltiranjem 
I vaških cest. To pa je bil le pesek v oči. Občini se

je zdelo, da je vedno lažje izkoristiti nasprotja j 
med starimi komunisti in novo oblastjo v KS, kot 
pa odvezati mošnjo.Nič hudega, če je pozno 
novembrsko deževje odneslo stotine kubikov 
nasipanega peska pri Slavskem Lazu, ker so 
nadobudneži raje prihranili na petih ceveh,ki bi 
jih morali položiti pod cesto.
Živeli so krajani, ki niso imeli ne dnevne dostave 
pošte,ne 2. programa TV Slovenija,ne asfaltiranih 
lokalnih cest,ne dostopa do matične Slovenije 
brez prestopa hrvaške meje,ne neoporečne pitne 
vode, ne ogledala na smrtno nevarnem odcepu 
M6- Krkovo,ne urejenih smetišč,ne štipendij za 
dijake, ki bi presegale stroške za malico in 
avtobus. Devitalizatorji so jim grozili še z 
ukinitvijo ene izmed preostalih treh avtobusnih 
zvez s Kočevjem ter s 60% zmanjšanjem delovne 
obveze občinskega tajnika...
Gotovo se ti,draga bralka/bralec že svita, da je 
problem v tem, a krog ni sklenjen ?

STAŠKO JUŽNIČ
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NOVICE POSLOVNA STRAN
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Želimo Vam
prijetne iiRAfÜLniCA^ 

božičnem ^P0S0,iUi!CA |
\{ KG P KOČEVSKE J/novoletne

praznike.

Zahvaljujemo se Vam za Vaše zaupanje 
in Vas vabimo, da nam ostanete zvesti 
tudi v letu 1992.

TRGOVINA
” LI ”

l KÜÜ ?/:il:A|

Lazar Ivica, Mestni log VI6, Kočevje

Vsem strankam želimo vesel Božič 
in srečno NOVO leto ter se 

priporočamo za obisk 
tudi v prihodnjem letu !

Podjetje za projektiranje in gradnjo objektov,
d.o.o. Kočevje, TZO 56, tel. (061) 851 - 385

VSEM STRANKAM IN 
POSLOVNIM 

PARTNERJEM ŽELIMO 
VESEL BOŽIČ IN SREČNO

NOVO LETO!

d.o.o Koče vje ■

MI - GRADimo za vas

FRIZERSKI SALON
” DANICA ”

VSEM STRANKAM ŽELIM VESELE 
BOŽIČNE PRAZNIKE UlSREČNO

VOŽNJO V LETU 1992 !

Šeškova 3, Ribnica 
tel.: 860 - 588

VAM ŽELI VESEL 
BOŽIČ

IN SREČNO NOVO 
LETO 
1992!

MESARIJA
NOSE IVAN

Šalka vas 135, KOČEVJE 
Telefon : (061) 851 - 225

0 sveža govedina
0 klobase, hrenovke in suhomesnati izdelki domačih 

proizvajalcev
0 od četrtka dalje sveža domača teletina

POSEBNA PONUDBA:
° vakumsko pakiranje mesa za zmrzovanje

Odprto tudi v NEDELJO!
SREČNO ’92 !

GOSTILNA RIBNIČAN
Goriča vas 4/A, tek: 860 105

OBVEŠČAMO VAS, DA BO DISCOTEKA JUTRO 
ODPRTA TUDI V ČETRTEK, 2. januarja 1992 !

Želimo vam vesele Božične in novoletne 
praznike ter vas vabimo v discoteko in 

gostilno tudi v prihodnjem letu

Računovodske 
storitve,proizvodnja, 
trgovina d.o.o.
Vrvarska 3, 61310 Ribnica 
Tei.(061) 862-188, fax 
(061) 862-189

OBRTNIKI !
Nudimo vam zanesljivo in strokovno vodenje poslovnih 
knjig.
Smo konkurenčni v obračunu naših storitev.
Vabimo vas na neobvezen pogovor, kjer se boste lahko 
celovito seznanili z našo ponudbo.

VESEL BOŽIČ IN SREČNO ’92 !
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1 uredništvo 
§ časopisa
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KRIŽANKO
SESTAVILA
LUJANA
«JNBERGER

LEVI
PRITOK
ODRE

MESTO V
SV
ROMUNU

ERA MOŠKO
k£

Mnš*
URSAHČČ

OUVER
(LJUBKO.)

DEL
VLAKOVNE
KOMPOZICIJE

DRŽAVA NA
DUŽHIEU
VZHODU

HARMOMJEM
PODOBNA
TOLKALA

IZREDEN

S3T

s

j

«PRAVILEN

KRATEK
MOŠKI
SUKNJIČ

ZORAVUiSCE 
V BOM K. 
PREDS. LDS 
JOŽEF

PREDPONA
PRI
TUJKAH

NINA
ŠENK

VRSTA
BARVE

REKA V 
KOČEVJU

ANTON
NANUT

ERBU VLADARSKI
NASLOV

SAMARU
ZVEZNA
DRŽAVA
BRAZJUJE

MESTO NA 
DOLENJSKEM

šiitih
(NORDIJSKO)

REZON

BOG
NESREČE

METLE

1 SAMOG.

NOGOMETNI 
KLUB UTUA 

SLONOV 
ČEKAN

PREDSEDNK
KMEČKE
ZVEZE
VAN (f\p.

# *

OSEBNI
ZABCK

4

KONEC PRI 
ŠAHU 6 IN 21

ČRKA
ABECEDE

IOoKN
(ANG.) 4

rsmSh

ŽUPAN
(FRANC)1 SAMOG. IGLAVEC

PREBVALKA
SLOVEMJE Ca>

MESTO V 
l FRANCU

müTST
KRIŽANKE

FEB.
UARSHAL

DESCARTES ID ESI. 4* PREVOZNO
SREDSTVO

ŽENSKO
ME REKA

ZW&)
KLOR PERZIJA

CUNDER ALUUNJ
IVAN HREN

ICSTO V 
SLOVENU

UUGUMSM KAOSKOf JOKANC

ČEŠAREK
OLGA

PEROCI

ORGAMZACU/
AMERÖ0H

DRŽAV

IGRA
BISTRIH

SLOVENSKI 
SUKAR M 
GRAF« 
(MHA)

ANA
MPOTNK
AZUSKA
PALMA

PETRLE

n&K

VZKLK NA
EKOBARBAH

ZNAM
SttOKAUST
V OPREMI 
KOČEVJE

ULCKI

MNOŽMA
SNOM 16. ČRKA 

ABECEDE

NOBELOVEC 
? BAKER P.

Da
TELESA MMONETA LJUDSTVO V 

INDOKM

0RAN2WA

NOVO
MESTO OSNOWW-

SOLEC

STRELNO
OROŽJE

TtKOÖHA
V ŽUAH

m BOG 
LJUBEZNI MKEU MALK

PLANTAŽE
ANTARKTIČNI
SESALEC

OS. ZAMEK 
ENOTA ZA 

ZRAČNI 
TLAK

STANE
ČEŠAREK

KARENMA

PRITOK
ktSa

sz

RASnJW
MEHŠKI
NOUANCI

NEUIMŽ

LAVRIČ
VESNA

MOJCA
KLUN

POJ/M NA 
VODI

DVOKOLESNI
VOZIČEK

PLODOM
ŽLAHTNEGA
KOSTANJA

KBK ČAROVNK
SVE&NK

JUGOSLO
VANSKA
ARMADA 6 ŽĐCKA

OULAftU

GRAFIČNA / \
060ELAMA
KRIŽANKE / \
ANDREJ UMUČ L_1

NAGRADNA NOVOLETNA 
KRIŽANKA

GELSO NAGRADNE KRIŽANKE 

(MANJKAJOČE BESEDE, OZNAČENE S PIKAMI) 

NAPIŠITE NA NAGRADNI KUPON IN GA 

POŠLJITE NA UREDNIŠTVO NOVIH NOVIC DO 

4 JANUARJA. IZŽREBANE NAGRAJENCE BOMO 

NAGRADILI Z BREZPLAČNO LETNO 

NAROČNINO NA NOVE NOVICE, LIDIJA PA S 

PRIČESKO PO ŽELJI.

NAGRADNA NOVOLETNA 
KRIŽANKA

GESLO:

NAGRADNI KUPON
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NOVE

NOVICE AVTOMOBILIZEM, NAGRADE tl

AVTOMOBILSKA IZLOŽBA

podružnica Ribnica Šeškova 42, tel. 861-488, fax: 860-653, 
del.čas od 9h do 13h in od 15h do 18h, sobota od 9h do 12h

Štir’ kolesa en volan, 
za volanom možakar razigran. 
Naravnost v Ribnico se pelje, 
s staro kripo cesto melje. 
Ustavil se bo pred trgovino 
in si ogledal limuzino.
Ha, bi kdo dejal:
" Tale v glavi ni čist zdrav.

Vidiš tička, ki ne ve, 
da se Ribn’c novih avtov tre. 
FIAT, LANCA in PORŠE, 
ter ostale znamke vse. ”
On pa hitro v banke
in dvigne si prihranke,
da že za Novo leto
peljal se bo s TIPOM ali JETO.

OGLAŠEVALCI NAROČNIKOM
IZŽREBALI SMO 12 NAŠIH ZVESTIH NAROČNIKOV, KI SO VPLAČALI DO 15. DECEMBRA 
NAROČNINO ZA NOVE NOVICE V LETU 1992:

1. MAROLT JOŽE, Kolodvorska 25, Ribnica
2. MARINŠEK ANTON, Praproče 3, Ortnek
3. OSVALD JOŽE, Opekarska 46, Ribnica
4. STARC JOŽE, Vrvarska pot 5, Ribnica
5. VIDMAR MARICA, Tomšičeva 19, KJočevje
6. ANDOLJŠEK FRANC, Kolodvorska 23, Ribnica
7. OKORN ŽIGA, Opekarska 9, Kočevje
8. ŠENK VERA, Dolenji lazi 7, Ribnica
9. MERHAR VINKO, Gornje Lepovče 1, Ribnica
10. BUTARA MARIJA, Šeškova 60, Ribnica
11. GELŽE STOJAN, Opekarska 59 a, Ribnica
12. BORIS ARKO, Stroška 7, Ribnica

NAGRAJENCEM ČESTITAMO IN JIH OBVEŠČAMO, DA SI LAHKO BREZPLAČNO 
IZBEREJO POLJUBNO BLAGO ALI STORITEV V FRIZERSKO-KOZMETIČNEM SALONU 
ANGELIKA V SODRAŽICI V VREDNOSTI 500 SLT.
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TURIZEM 
TRGOVINA 

STORITVE d.o.o.
TZO 20 (NAMA), 

KOČEVJE 
Tel. (fax) 855 - 855

VSEM STRANKAM IN POSLOVNIM PARTNERJEM 
ŽELIMO VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE IN SREČNO 
NOVO LETO TER SE S SVOJO RAZNOVRSTNO 
PONUDBO PRIPOROČAMO TUDI V NASLEDNJEM 
LETU!

im

MARJAN PETERLIN

Dolščaki 10 
tel.: 061/781-456 
61314 ROB

servis
gospodinjskih $ 
strojev 
in hladilnih 
naprav

»'V
/Ä\*V'

ŽELI VSEM OBČANOM RIBNICE IN KOČEVJA 
VESEL BOŽIČ IN SREČNO NOVO LETO TER SE 

PRIPOROČA TUDI V LETU 1992

D I
h S

I 
e
I 

8

«d.o.o.

k ja
(VI avbi K

poslovna kosila

P1
V

VLJUDNO

USTILO

VABUl

estavracija i

oskrbovanje gostincev in trgovcev z živili in 
neživili ter vsemi vrstami pijač, hitra dostava in 
zanesljiva poslovnost v trgovinah 
JORAS, tel.: 861-530 
BREG, tel.: 861-379
ŠPECARIJA ZIMZELEN, tel.: 863-348

PRESENEČENJE OB NAKUPU NAD 1000 SLT

trgovini BREG in ZIMZELEN sta odprti tudi ob 
nedeljah
grosistična prodaja pijač, tel.: 861-371 
skladišče živil in neživil, tel.: 861-983

tel.: 861-980, 861-981

KOVINOTEHNA
kovinesr
ksTČevje y r j TRGOVINA d. o. o.

trgovina in storitve

Reška cesta 23, tel. (061) 853 - 621, lax (061) 851 - 613

0

NOVO ODPRTA TRGOVINA VAM Nt Dl:

* instalacijske materiale
(vodovod, centralno ogrevanje, elektrika)

* sanitarno keramiko in ploščice
* vijake
* črno in barvno metalurgijo CD IT’/^XT/'A

(pločevina, profil) ÖIVtLVMN
* gradbeni material

PONUDBA} STORITEV: 1992 !
brezplačna montaža za določene vrste blaga pri 
plačilu z gotovino
strokovno svetovanje o nakupih, montaži in uporabi 
določenih vrst blaga s področja vodovodnih 
instalacij, vseh načinov centralnega ogravanja, 
krovsko kleparskih, ključavničarskih in delno 
gradbenih del: vsak četrtek od 17. -18. ure 
izdelava, dobava in montaža krovsko kleparskih in 
ključavničarskih izdelkov 
dostava na dom

1 Servisiranje v garancijskem roku za

I j i RENAULT HYunoHi

j in servisiranje za ostala vozila
8
s

l * kleparska popravila
ž

I * kemično čiščenje sedežnih prevlek in oblog
s

j * avtozaščita
i

< * avtovleka
\ * prodaja rezervnih delov in dodatne opreme 

za vozila RENAULT in HYUNDAI
prodaja vozil RENAULT

VSEM STRANKAM IN POSLOVNIM PARTNERJEM 
ŽELIM VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE IN 

OBILO USPEHOV V ^ ^



NARODNA IN UNIVERZITETNA KNJIŽNICA

nama
V Nami vam v decembru nudimo vrsto 
ugodnosti:
0 10 -15 % popust ob gotovinskem nakupu večine

izdelkov bele tehnike, akustike in drobnih 
gospodinjskih aparatov,

0 20 % popust pri nakupu jesensko - zimske
konfekcije z gotovino 

° možnost nakupa na 3 čeke 
° praznična košarica živil, ki jih lahko do konca 

leta kupujete po ugodnejših akcijskih cenah.

KDOR IŠČE, TA NAJDE ... 
V NAMI.

»OOOOKMOI

0 prodaja gradbenega 
materiala 

0 pridobivanje 
gramoza vseh 
granolacij z dostavo 

0 stanovanjska zadruga 
(triodstotna provizija, 
vpisnina 50,00 din)

NOVO!
brezplačna dostava na 
dom z razkladanjem 
paletiranih izdelkov
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i
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FRANKOPAN5JU
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Mercator
TRGOPROMET
Trgovinsko podjetje

Kočevje,Ljubljanska 18,d.d. 
tel.:851 - 136 ,telefax: 851-135

Mercator
Jelka

Trgovinsko podjetje
m

Ribnica, Šeškova 52, d.d. 
tel.:862 - 027, telefax: 861-176

Poslovni sistem Mercator zeli vsem svojim
strankam in poslovnim partnerjem vesel Božič in srečno 
Novo leto. S svojo bogato ponudbo se priporočamo tudi v

letu 1992
OK cVf-____/'-.S

> A r

m
Mercator

KMETIJSKO 
GOSPODARSTVO 

KOČEVJE
Kolodvorska ul. 25

tel.:854 - 311,telefax: 853 - 472

Kmetijska
ZADRUGA

Ribnica iE
Ribnica, Šeškova 15,

tel: (061) 862 - 131, fax: 861 - 030
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